
Kronika města Březová - rok 2011 
 
 

Významné události v ČR a ve světě 
 
V roce 2011 vládla v ČR koaliční vláda ODS, TOP09 a Věcí veřejných. Přestože má tato koalice ve 
sněmovně pohodlnou většinu a mohla se tedy soustředit na přijetí důležitých reforem, provázely vládu 
premiéra Petra Nečase vnitrokoaliční spory a řada afér, které vyústily až k výměně některých ministrů. 
Reformní balík zákonů řešících především důchodovou reformu a stabilizaci veřejných rozpočtů byl 
nakonec schválen, avšak podle některých ekonomů nejsou přijatá opatření dostatečná a jejich účinnost 
ještě sníží další vlna světové ekonomické recese. Až další roky tedy přinesou odpověď na otázku, zda lze 
vládu považovat za úspěšnou. Chronologicky si nyní ještě shrňme nejvýznamnější či nejzajímavější domácí 
události roku 2011. V lednu zemřel první polistopadový ministr zahraničí Jiří Dienstbier. V březnu se stal 
novým šéfem ČSSD Bohuslav Sobotka a skončila platnost papírové padesátikoruny. V dubnu na nátlak 
koaličních partnerů rezignoval ministr dopravy za VV Vít Bárta. V květnu se odehrála na středních školách 
premiéra státních maturit a nečekaně zemřel dlouholetý expert na státní rozpočet a krátce též ministr 
financí úřednické vlády Jana Fišera Eduard Janota. V červnu si republika prožila mohutný odborářský 
protest proti vládním reformám. V říjnu byl odvolán ministr zemědělství Fuksa a sociální demokracii opustil 
její bývalý šéf a expremiér Jiří Paroubek. V listopadu rezignoval kvůli nejasným finančním transakcím 
ministr průmyslu Martin Kocourek a parlament přijal vládní balík reformních zákonů. V prosinci rezignoval 
ministr kultury Besser, Prahu navštívil ruský prezident Medvěděv a rok byl zakončen neradostně, když 
krátce před vánoci zemřel první polistopadový prezident Václav Havel.   
 

Činnost MěÚ, ZM a RM 
 
Volby 
volby do žádného orgánu se v roce 2011 nekonaly 
 
Sčítání lidu 
V měsíci březnu proběhlo sčítání lidu, domů a bytů v ČR. Tentokrát sčítání nezabezpečoval MěÚ, ale 
Česká pošta. 
 
Pracovníci MěÚ 
V srpnu odešla do důchodu pečovatelka DPS Božena Beranová, místo ní nastoupila Pavlína Horáková. Do 
důchodu odešla v listopadu také dlouholetá pracovnice MěÚ Magdalena Valečková, která měla na starost 
oblast sociální a zdravotní a přestupkovou agendu. Její práci převzala stávající referentka bytového 
oddělení Lenka Fialová, která vzhledem ke zmenšení objemu agend zastane nové povinnosti ke své 
stávající pracovní náplni. Došlo tedy k faktickému snížení počtu úřednických míst. Pracovat do zahraničí 
odešla referentka dotací Markéta Košťálová, nahradil jí Jaroslav Bělíček. Co nevidět odejde na mateřskou 
dovolenou pracovnice infocentra Veronika Doudová, její post převezme dosavadní asistentka starosty Ester 
Krejnická, novou asistentkou starosty se stala Kristýna Chladová. Na předání agend se v závěru roku již 
intenzivně pracovalo.  
Za finanční podpory úřadu práce byli opět přijati čtyři pracovníci na veřejně prospěšné práce. 
  
Vyhlášky a směrnice:  
Zastupitelstvo města přijalo v roce 2011 Obecně závaznou vyhlášku města č. 1/2011 - O místních 
poplatcích (aktualizace sazeb). 
Rada města schválila dvě účetní směrnice: č. 1/2011 - Opravné položky k pohledávkám a č. 2/11 - O 
inventarizaci. Stejně jako v roce 2010 se jednalo o potřebu vzešlou z probíhající účetní reformy. 
Zastupitelé v roce 2011 také schválili pravidla pro prodej bytů a domů z majetku města do soukromého 
vlastnictví.   
 
Rada města  
Rada města se scházela na pravidelných měsíčních schůzích a též proběhlo několik operativních jednání 
mimořádných. Řešila problematiku v rámci své kompetence a připravovala doporučující stanoviska pro ZM. 
Mezi nejdůležitější projednané záležitosti patřilo: 
1. jednání dne 10. ledna  - aktualizace Směrnice č. 3/2008 pro výběr dodavatelů prací a služeb, seznam 
členů zásahové jednotky  SDH pro rok 2011 a seznam členů povodňové komise pro nové volební období, 
jmenování komise pro veřejné zakázky, prodloužení nájemních smluv na pozemky, smlouva o poskytnutí 



příspěvku na realizaci projektu „Běžecké stopy 2010/2011“, prodejní cena Březovského zpravodaje ve výši 
5,-- Kč za výtisk (přechod na barevné provedení), prodloužení termínu dokončení stavby „Půdní vestavba 
MŠ“  
1. mimořádné jednání dne 17. 1. - navýšení kapacity Mateřské školy, ul. Smetanova 218  
2. mimořádné jednání dne 26. 1. - výběr dodavatele stavby „Vybudování integrovaného zázemí pro 
občanskou vybavenost - Rudolec“ 
2. jednání dne 7. 2. - Rozpočet na rok 2011, vyřazení nepotřebného majetku, navýšení nájemného z 
nebytových prostor o inflaci, limit  počtu  pracovníků  MěÚ, žádost o poskytnutí dotace na projekt „Venkovní 
úpravy v MŠ II.“, smlouva o poskytnutí podpory na  projektovou  dokumentaci k „Zateplení čp.131-135“, 
podmínky veřejné soutěže  „Záměr prodeje areálu  MŠ Drahotín“, pronájem  nebytových  prostor, přidělení  
bytu, dohoda  o uznání a  úhradě dluhu  
3. mimořádné jednání dne 21. 2. - smlouva o výkonu úkolů městské policie s Městem Sokolov, smlouva o 
provádění poradenské a konzultační činnosti s Ing. arch. Fárou (územní plán) 
3. jednání dne 14. 3. - kritéria pro přijímání dětí do mateřských škol v Březové, poskytnutí dotací, rozdělení 
zlepšeného hospodářského výsledku zřízených PO, výsledky inventarizace za rok 2010, vyřazení 
nepotřebného majetku, odkoupení původní kroniky obce Rudolec, cena barevné inzerce, příspěvky na krytí 
nákladů spojených s pohřbem, stanovení oddacích dnů, prodej areálu MŠ Drahotín 
4. mimořádné jednání dne 21. 3. - výběr zhotovitele veřejné zakázky „Dokumentace pro kulturně 
společenské zařízení v Březové“ (Ing. Petr Potužák), navýšení kapacity jídelny Mateřské školy, Smetanova  
4. jednání dne 4. 4. - Rozbor hospodaření a Závěrečný účet města Březová za rok 2010, poskytnutí dotací 
neziskovým organizacím, základní ceny za prodej pozemků, nájemní smlouvy na nebytové prostory, žádost 
o příspěvek na projekt „Směrové ukazatele v centru Města Březová“, účast v dražbě pozemků p. č. 258/ a 
p. č. 258/3 (proluka u samoobsluhy) 
5. jednání dne 2. 5. - prodloužení nájemní smlouvy na nebytové prostory, dodavatelé rekonstrukce 
místních komunikací v Březové 
6. jednání dne 6. 6. - obecně závazná vyhláška č. 1/11 - o místních poplatcích, směrnice č. 1/11 - opravné 
položky k pohledávkám, příspěvky na krytí nákladů spojených s pohřbem, změna č. 1 Územního plánu 
města Březová, podmínky veřejné zakázky na stavební práce „Zateplení čp. 131-135“, vyřazení 
nepotřebného majetku základní a mateřské školy 
5. mimořádné jednání dne 29. 6. - výběr zhotovitele „Zateplení čp. 131-135“ - firma RENSTAV, 
6. mimořádné jednání dne 13. 7. - pronájem částí pozemků, směrnice č. 2/11 - O inventarizaci, výběr 
dodavatele na akci „Rekonstrukce komunikací u st. p. č. 84-94“, žádost o nadační příspěvek z Nadace ČEZ 
„Revitalizace zeleně - třešňovka“ 
7. mimořádné jednání dne 10. 8. - navýšení úhrady za pronájem nebytových prostor v bowlingcentru  
7. jednání dne 12. 9. - 5. rozpočtové opatření v roce 2011, záměr pořídit Změnu č. 2 Územního plánu 
města Březová, plán inventur pro rok 2011, přidělení bytu, majetkoprávní vztahy v rámci přípravy akcí 
„Odkanalizování lokality Arnoltov a Černý Mlýn“, pronájem  pozemku, výměna a přidělení bytu, navýšení 
úhrady za pronájem baru v Bowlingcentru, odvolání tajemnice komise pro integrované obce Ester Krejnické 
a jmenování Markéty Koštálové 
8. jednání dne 10. 10. - 6. rozpočtové opatření v roce 2011, příspěvek na krytí nákladů spojených 
s pohřbem, pronájem pozemků a nebytových prostor  
9. jednání dne 14. 11. - 7. rozpočtové opatření v roce 2011, změna stanov Mikroregionu Sokolov-východ, 
finanční dar pro Mikroregion Sokolov-východ na odkup pozemků potřebných k vybudování cyklostezky na 
Slavkovský les, záměry prodeje, pronájem pozemku, příspěvek na krytí nákladů spojených s pohřbem, 
prodloužení pronájmu nebytových prostor, odvolání tajemnice komise pro integrované obce Markéty 
Košťálové a jmenování Jaroslava Bělíčka, prodloužení termínu dokončení stavby „Zateplení čp. 131-135", 
uzavření smlouvy o právu provést stavbu v Kamenici, ukončení nájmu restaurace v MFC 
10. jednání dne 12. 12. - organizační schéma Městského úřadu k 1. 12. 2011, 8. rozpočtové opatření v 
roce 2011, rozpočet na rok 2012, limit počtu pracovníků MěÚ, přijetí úvěru na předfinancování akce 
"Rudolec - výstavba víceúčelového objektu", odvolání tajemnice komise S a Z p. Magdaleny Valečkové 
(odchod do důchodu) a jmenování Lenky Fialové, odvolání tajemnice komise sportu Veroniky Doudové 
(mateřská dovolená) a jmenování Ester Krejnické, odměny aktivním občanům, prodloužení pronájmu 
nebytových prostor (nehtové studio, pekařství), zřízení obchodního místa pojišťovny Kooperativa, smlouva 
o poskytnutí nadačního příspěvku od Nadace ČEZ na realizaci projektu „Revitalizace zeleně - třešňovka“, 
žádost o nadační příspěvek z Nadace ČEZ na realizaci projektu s názvem „Oranžové sportovní hřiště 2012“ 
a „Demonstrační soupravy pro výuku fyziky“, Dohoda o poskytnutí dotace na projekt „Rudolec - výstavba 
víceúčelového objektu“.  
 
 
Zastupitelstvo města 



ZM se i v roce 2011 scházelo na pravidelných schůzích jedenkrát měsíčně (kromě období prázdnin). Na 
svých zasedáních projednalo zejména: 
1. jednání 24. ledna - odměny neuvolněným členům zastupitelstva pro volební období 2010 - 2014, 
dlouhodobé dohody o uznání a úhradě dluhu, žádost o nadační příspěvek z Nadace ČEZ na realizaci 
projektu „Oranžové sportovní hřiště“ 
2. jednání dne 21. února - rozpočet na rok 2011, záměr prodeje areálu MŠ Drahotín, dotace na 
projektovou dokumentaci k akci „Zateplení čp. 131-135“ 
3. jednání dne 28. března - 1. rozpočtové opatření v roce 2011, uzavření smluv o poskytnutí dotace, 
bezúplatný převod pozemků od Pozemkového fondu ČR, smlouva o uzavření budoucí smlouvy darovací 
mezi městem Březová a Ředitelstvím silnic a dálnic na nemovitosti a nově vybudované stavební objekty v 
rámci stavby R6, změna Zakládací smlouvy MAS Sokolovsko o.p.s., prodej areálu MŠ Drahotín a 
reinvestice do výstavby technické infrastruktury (komunikací), žádost o dotaci na projekt „Rozšíření 
lyžařského areálu s multifunkčním celoročním využitím“ 
4. jednání dne 18. dubna - Rozbor hospodaření a Závěrečný účet města Březová za rok 2010, rozpočtový 
výhled na rok 2012-2015, 2. rozpočtové opatření v roce 2011, uzavření smluv o poskytnutí dotace, základní 
ceny za prodej pozemků, účast v dražbě pozemků p. č. 258/2 a p. č.258/3, zadání změny č. 1 Územního 
plánu města Březová  
5. jednání dne 23. května - 3. rozpočtové opatření v roce 2011, jednání valné hromady společnosti 
Sokolovská vodárenská s.r.o., některé operace s pozemky 
6. jednání dne 29. června - obecně závazná vyhláška města č. 1/2011 - o místních poplatcích, 4. 
rozpočtové opatření v roce 2011, prodej pozemků a jejich částí, smlouva o poskytnutí nadačního příspěvku 
od Nadace ČEZ na realizaci projektu „Park u DPS“, dotace na projekt „Rudolec - výstavba víceúčelového 
objektu“  
7. jednání dne 26. září - 5. rozpočtové opatření v roce 2011, záměr pořídit Změnu č. 2 Územního plánu 
města Březová, záměry prodeje pozemků, žádost o dotaci na projekt „Rekonstrukce povrchu komunikace 
v Rudolci (panelka)“, žádost o dotaci na projekt „Snížení imisní zátěže omezením prašnosti z plošných 
zdrojů“  
8. jednání dne 31. října - 6. rozpočtové opatření v roce 2011, pravidla prodeje bytového fondu, 
prodeje pozemků 
9. jednání dne 28. listopadu - 7. rozpočtové opatření v roce 2011, změny stanov Mikroregionu Sokolov-
východ, finanční dar pro Mikroregion Sokolov-východ na odkup pozemků k vybudování cyklostezky na 
Slavkovský les, záměry prodeje pozemků, jednání valné hromady společnosti Sokolovská vodárenská s.r.o. 
10. jednání dne 19. prosince - 8. rozpočtové opatření v roce 2011, rozpočet na rok 2012, prodeje 
pozemků, dohoda o poskytnutí dotace na projekt „Rudolec - výstavba víceúčelového objektu“ a úvěru na 
předfinancované akce, finanční odměny aktivním občanům, smlouvu o poskytnutí nadačního příspěvku na 
realizaci projektu „Revitalizace zeleně - třešňovka“, žádost o nadační příspěvek z Nadace ČEZ na realizaci 
projektu s názvem „Oranžové sportovní hřiště 2012“ a „Demonstrační soupravy pro výuku fyziky“, zadání 
změny č. 2 Územního plánu 
 
Stížnosti, žádosti o informace dle zák. 106/1999 sb. 
V roce 2011 byla MěÚ Březová doručena prostřednictvím krajského úřadu jedna písemná stížnost. Jejím 
předmětem byl údajný nesprávný postup v rozhodnutí komise pro projednávání přestupků (údajné 
napadení občana Březové dvěma ženami v místním obchodě) a údajné slovní napadení osoby stěžovatele 
úřednicí městského úřadu a občany Březové. Po důkladném prošetření byla tato stížnost hodnocena jako 
neoprávněná. Během roku 2011 bylo řešeno několik desítek ústních stížností. K vyřízení všech stížností 
jsou vyžadována stanoviska jednotlivých pracovníků MěÚ a ve složitých případech právního zástupce 
města, kterým je i nadále JUDr. Karel Soural. 
V roce 2011 byla doručena MěÚ Březová jedna písemná žádost o podání informace dle zákona č. 
106/1999 Sb. Jednalo se o zaslání investičního plánu města pro rok 2011. Během roku pracovníci MěÚ 
poskytovali dále ústní informace občanům v mezích uvedeného zákona.   
 
Březovský Zpravodaj  
Březovský zpravodaj vycházel i nadále ve formátu A4, od lednového vydání je svým čtenářům k dispozici 
v barevném provedení.  
 
Den zdraví 
V měsíci květnu byl v Multifunkčním centru uspořádán velmi úspěšný Den zdraví, kde měli občané možnost 
vyslechnout zajímavé osvětové přednášky, vyzkoušet různé populární formy sportovních aktivit nebo si 
zakoupit nejrůznější zdraví prospěšné produkty.  
 



Sbírka 
Komise S a Z uspořádala dvakrát tradiční humanitární sbírku pro Diakonii Broumov. 
 
Požár rozvodny 
Dne 16. prosince se v rozvodně u MŠ 1 vznítily elektrické kabely. Část města tak byla několik hodin bez 
dodávky el. energie. 
 

Kulturní a společenský život 
 
Vesnice desetiletí 
V roce 2011 se naše město přihlásilo do soutěže „Vesnice desetiletí“, ve které se umístilo na 4 místě. 
 
Březová přátelská rodině 
Město Březová se v roce 2011 zúčastnilo také soutěže Obec přátelská rodině. Získalo ocenění za 2. místo 
v kategorii 2001-5000 obyvatel, se kterým je spojena dotace ve výši 320.000 Kč na projekt na podporu 
rodiny. 
 
Celostátní konference mikroregionů 
23. a 24. května se v prostorách MFC Březová konala Celostátní konference mikroregionů.  
 
Partnerství Březová - Pausa 
Pilířem partnerských aktivit byl v roce 2011 oddíl zápasu řecko-římského TJ Olympie. Čtyřikrát byl 
zorganizován mezinárodní turnaj, součástí přitom bylo též setkání představitelů měst a funkcionářů 
tělovýchovných jednot. Během roku 2011 se též rozvinula nová tradice, kdy veteráni klubu zápasu z Pausy 
pravidelně dojížděli k nám na Březovou hrát bowling. Při těchto návštěvách docházelo k přátelským 
neformálním setkáním s Březováky. Hosté z Pausy se též pravidelně zúčastňují městského sportovního 
plesu. I na rok 2012 byl dohodnut rámcový  kalendář pravidelných setkání v rámci činnosti spřátelených 
tělovýchovných jednot. 
 
Setkání Březových  
Setkání Březových se v roce 2011 uskutečnilo 6. srpna v Březové u Hořovic, která tuto tradiční akci 
hostila úplně poprvé.  
 
SPOZ  
SPOZ zorganizoval i v roce 2011 vítání nových občánků, a to v termínech 15. 10. a 26. 11.  
 
Komise kultury 
Komise kultury připravovala řadu tradičních akcí, mezi kterými opět nechyběly Maškarní pro děti, jarní 
hudební soutěže Březovský lístek a Porta, Setkání harmonikářů, Stavění a Kácení máje, Dětský den, 
zájezd na muzikál (Kat Mydlář), zájezd pro seniory na Horní hrad - Arboretum, zájezd do Geisenwieldu, 
Adventní neděle na kapli v Kamenici, Mikulášská nadílka či neodmyslitelné Štědrovečerní setkání občanů 
na náměstí. Novinkovou akcí bylo Posezení s dechovkou v restauraci Multifunkčního centra dne 9. dubna. 
Hosty bavil místní dechový soubor Březováček. 
 
Sportovní ples 
21. ledna proběhl tradiční Městský sportovní ples, spojený s vyhodnocením nejúspěšnějších sportovců roku 
2010. Konal se samozřejmě v sále Multifunkčního centra a hvězdným hostem večera byl finalista soutěže 
Superstar Jan Bendig. Mladí sportovci byli vyhodnoceni samostatně v prostorech bowlingcentra dne 18. 
ledna.  
 
Loutkový soubor zvoneček 
Loutkový soubor v novém složení znovuobnovil dlouhodobou tradici loutkového souboru na Březové. 
V průběhu roku odehráli loutkáři několik představení a pod vedením pana Miroslava Platla odvedli velký kus 
práce při výrobě různorodých kulis, úpravách interiéru apod.  
 
Dětské divadlo Lupínek  
Dětský divadelní soubor Lupínek pokračoval v nácviku pohádky „Kdo se bojí, nesmí do lesa“, která byla 
náročná především větším počtem doprovodných písniček. Většinu z nich nazpívali Zdeněk Rakaš a 
Markéta Číhalová. V pohádce vystupuje 14 dětí, nejmladší jsou 4 roky, nejstaršímu 15 let. První, veřejné 



představení se konalo v kinosále 22. května, 23. května pak soubor zahrál pohádku pro děti z 2. MŠ a ZŠ, 
3. června pro děti z 1. MŠ, Babycentra a žáky 2. stupně ZŠ Březová. Na toto představení přijela také 8. 
třída 6. ZŠ Sokolov. V listopadu ještě soubor pohádku dvakrát zopakoval. Mladší děti také připravily „Malou 
čertovskou pohádku“, se kterou zahájil Lupínek 5. prosince březovský mikulášský program. Soubor se 
s Loupežnickou pohádkou představil také v Krajkové.  
Pro lepší kvalitu přehrávání byl zakoupen nový přehrávač kompaktních disků, bylo také zakoupeno několik 
nových paruk, drobných rekvizit a vyrobeno několik nových kulis. 
 
Březovská desítka 
Březovská desítka oslavila v roce 2011 deset let své existence. Oslava se konala v důstojných prostorech 
sálu nového Multifunkčního centra a byla spojena s jubileem Vesnické čtyřky manželů Homolkových. Akci 
okořenil osobní účastí nestor české dechovky Josef Zíma, který spolu se starostou Březové Miroslavem 
Boudou pokřtil kapele nové DVD.  
 
Dechový soubor Březováček 
Místní dechový soubor opět absolvoval celou řadu koncertů a vystoupení při různorodých akcích pořádaných 
městem (zejména stavění a kácení máje, řada vystoupení v MFC pro seniory či vystoupení v nedalekém 
Dolním Rychnově v léčebně pro dlouhodobě nemocné či přímo v obci). Vyvrcholením činnosti bylo 
vystoupení v rámci Mistrovství světa v biketrialu v letních měsících. Soubor je z hlediska personálního 
v současné době stabilizován. 
 
Kino Admira  
promítalo stále cca 3 filmy měsíčně a i nadále se potýkalo s minimální návštěvností. Radnice již byla 
nucena začít se zabývat vyhodnocením ekonomické smysluplnosti provozu. Prozatím bylo rozhodnuto o 
opatřeních ke zvýšení propagace ve snaze pokusit se návštěvnost podstatně zvýšit. Bez realizace 
digitalizace se ale zřejmě ukáže další provoz jako nereálný. 
.  
Jaffa Production  
Sdružení Jaffa Production připravilo na 27. srpen již 4. ročník akce Březovská metalová noc. Akci, 
pořádané jako vždy v amfiteátru Výsluní, bohužel nepřálo počasí.  
 
Ostatní události  
Rybářský ples se konal 11. února. Pokračovala spolupráce se sokolovským Klubem důchodců Slaměnka, a 
to zejména ve formě spolupořádání již 5. ročníku Seniorské březovské desítky či pochodu Lazy - Kostelní 
Bříza. Rovněž se uskutečnil již 4. ročník pouti ke Kapli sv. Máří Magdaleny na Kamenici. Několik 
zajímavých akcí uspořádala radnice pro obyvatele DPS - např. výlety na Kostelní Břízu, na golfové hřiště 
v Dolním Rychnově či na Statek Bernard v Královském Poříčí. Místní skupina ČČK nadále spolupracovala s 
radnicí formou zdravotních hlídek při akcích města. Mladí hasiči opět zorganizovali Květinový den proti 
rakovině. Hip-hopová taneční skupina Mysterious Crew reprezentovala naše město v Praze na street dance 
soutěžích a tanečníci přivezli vítězství v několika kategoriích. Pokračovala činnost hudebního kroužku 
pobočky ZUŠ Sokolov, žáci vystoupili na některých společenských akcích a připravili také Vánoční koncert, 
který se konal 21. prosince v místním kině a byl spojen s „aukcí“ výrobků keramického kroužku. Ve 
spolupráci s radnicí zorganizovalo občanské sdružení Střípky na 19. prosinec Vánoční charitativní koncert a 
ZO KSČM uspořádala další  ročník Drakiády. 
 
Městská knihovna  
V roce 2011 se podařilo do knižního fondu Městské knihovny zakoupit několik desítek nových titulů knih. V 
současné době má knihovna 32800 svazků naučné literatury, beletrie, poezie a ostatních dokumentů.  Také 
se můžeme pochlubit cca 80 tituly periodik a časopisů.   
 V oddělení pro dospělé došlo k výměně starých, poškozených regálů za nové a v dětském oddělení se 
stávající regály upravily tak, aby byl zvýšen úložný prostor. Zvýšil se i počet studijních míst v knihovně a na 
čtyři se zvýšil počet počítačů určených pro veřejnost. 
 Rok 2011 byl i úspěšný co do počtu nově registrovaných čtenářů, převážně z řad dětí a mládeže. Knihovna 
měla na konci roku 2011 326 čtenářů, z toho 114 čtenářů ve věku do 18 let. 
V roce 2011 pokračovala práce knihovnického kroužku, který má nyní 11 členů.   
Úspěšná byla spolupráce s místní základní školou, kdy například akce Noc s Andersenem byla velmi 
kladně hodnocena, dále pak byla prohloubena spolupráce s Městskou policií Sokolov, která ve spolupráci s 
Městkou knihovnou uspořádala sérii besed pro žáky základní školy. 
 



Sport 
 
TJ Olympie Březová 
TJ Olympie Březová sdružovala v roce 2011 ve svých dvanácti oddílech celkem 168 členů.  
Oddíl gymnastiky - dívky stále vede pan učitel Mühlrad a paní učitelka Krausová. Děvčata se zúčastňují 
okresních a krajských soutěží a všude získávají cenná umístění. Škoda, že tyto soutěže končí v krajských 
kolech. V krajské soutěži České akademie - sport pro všechny obsadila děvčata v soutěži družstev první 
místa ve složení. V krajském podzimním přeboru jednotlivkyň České gymnastické federace pak Silvie 
Vyskočilová obsadila velice pěkné druhé místo. Oddíl jako každý rok uspořádal Mikulášskou soutěž 
v gymnastice, která se nyní koná v nové hale MFC a zúčastňuje se jí čím dál víc závodnic. Vedoucí oddílů 
připravují pro gymnastky za odměnu každoročně výlet do pražské ZOO a Domu sportu Beckiland. 
Velké oblibě se těší cvičení rodičů s dětmi, které vede již několik let Mgr. Krausová. 
Oddíl volejbalu mužů se v okresním kole volejbalové soutěže v sezóně 2010-2011 umístil na pěkném 
druhém místě. Oddíl pořádá i sportovní akce jako Pokluda Cup a setkání bývalých hráčů i s rodinami. 
Našemu volejbalu významně pomáhají manželé Pokludovi, kteří vychovávají mladé volejbalisty. 
Oddíl RTV muži a ženy vede již několik let Ing. Jan Fridrich. Nacházejí zde útočiště lidé, kteří rádi cvičí a 
jsou ochotni a schopni pro pohyb obětovat i své osobní volno. Zúčastňují se např. volejbalových turnajů pro 
neregistrované v okrese Sokolov a sami pořádají v závěru roku Vánoční volejbalový turnaj 
neregistrovaných hráčů. 
Oddíl zápasu je nejúspěšnějším sportovním oddílem Olympie. Pod vedením pana Peterky a jeho asistenta 
pana Pacholíka vyrůstají opravdoví borci. V roce 2011 získali zápasníci na mistrovství ČR devět medailí a 
čtyři tituly Mistr republiky (2x Jakub Kročák, 2x Pavel Peterka). V oblastních přeborech získali celkem 14 
prvních míst. Dalším z řady úspěchů byla účast na Olympiádě mládeže v Olomouci a mnoha dalších 
turnajích. Oddíl uspořádal v roce 2011 dvě soutěže v MFC, a to 3. kolo oblastní ligy družstev a tradiční 
Vánoční turnaj mládeže. Každoročně pak probíhá v srpnu soustředění zápasníků na rekreačním středisku 
Komtesa. 
Členové oddílu florbalu se scházeli dvakrát týdně, v měsíci prosinci uspořádali turnaj a předpokládají i 
založení dorosteneckého oddílu. V závěru roku 2011 se rozhodli opustit řady TJ Olympie a mají zájem 
působit jako samostatný oddíl. 
Oddíl badmintonu má na Březové dlouhou tradici, ale v současné době se nezúčastňuje žádných soutěží. 
Oddíl tenisu pod vedením Ing. Franka velice těžce získává mladé zájemce, a tak pomalu stárne. Hráči se 
zúčastňují soutěže veteránů, kterou vyhráli a v okresním přeboru obsadili třetí místo. 
Oddíl stolního tenisu vede Ing. Fridrich. V roce 2011 se členové zúčastnili okresního přeboru ve Starém 
Sedle. Mladší žáci skončili na pátém a starší žáci na čtvrtém místě z celkového počtu 8 družstev. 
 
FK Olympie  
Pokračovala činnost družstva mladší přípravky pod vedením trenérů V. Hory a M. Bubance. Družstvo však 
nebylo přihlášené do žádné soutěže a jen trénuje v hale MFC a na hřišti. Na podzim se zúčastnilo několika 
turnajů. Mladší žáci, které trénuje P. Mikeska, se v okresním přeboru umístili na 3. místě, v podzimní části 
hráli krajskou soutěž a skončili na pěkném 2. místě. Pro žáky zorganizoval klub několik turnajů v hale MFC. 
Družstvo dorostu skončilo pod vedením T. Rajtšlégra a P. Waltera P. po jarní části na 4. místě krajské 
soutěže, po odehrané podzimní části se pohybuje družstvo dorostu ve středu tabulky. V letní přestávce 
zorganizoval FK na domácím hřišti turnaj dorostu. 
Muži B potvrdili dobrou výkonnost, pod vedením trenéra M. Kopala se umístili na 7. místě a po podzimní 
části okresního je naše rezerva také ve středu tabulky. 
A-muži pod vedením M. Meceleho po jarní části skončilo v soutěži 1. B třídy na 3. místě a tak se podařilo 
postoupit zpět do 1. A třídy mimo pořadí. Družstvo nyní trénují P. Makaj, P. Kortus a V. Zeman. V rámci 
letní přípravy se družstvo zúčastnilo tradičního setkání Březových, v rámci zimní přípravy se zúčastnilo 
zimního turnaje Baníku Sokolov na umělé trávě v Sokolově.  
Z další činnosti klubu v roce 2011 zmiňme spolupráci na akcích města (mistrovství světa v cyklotrialu, 
soutěž v trialu, spolupořádání turnaje v malé kopané), uspořádání turnajů mládeže. Probíhala další údržba 
trávníku, provedlo se další doplnění odvalu na malé tréninkové hřiště, provedla se další etapa výměny 
zábradlí na tribuně, zakoupena byla přenosná hliníková branka, provedla se oprava ochozu tribuny aj.  
V roce 2011 došlo k obměně výkonného výboru. Odešel p. Z. Bedeč, novými členy se stali M. Lelek a M. 
Bedeč. Změnila se i osoba správce stadionu, po p. Büchnerovi tuto funkci převzal Petr Janus. Klubovna FK 
od roku 2011 nabízí WiFi připojení k internetu.  
 
Komise sportu  
uspořádala pro veřejnost všechny tradiční sportovní akce, ke kterým patří Novoroční výšlap na Lobzy, 
cykloturistické výšlapy, turistické pochody, Turnaj ve stolním tenise O vánočního kapra, a také řadu 



novinkových akcí - 5. února to byl nohejbalový turnaj v hale MFC, 18. června turnaj v pétanque, 19. února a 
19. listopadu turnaj jednotlivců v bowlingu, v měsíci květnu pak to byly bowlingové turnaje seniorů a 
rodinných týmů.   
 
AMK - Klub biketrial 
Biketrial 
Nejdůležitější událostí v činnosti klubu biketrialu byl po pěti letech pořádaný závod mistrovství světa. Závod 
se konal ve dnech 23. a 24. července za účasti 118 jezdců z 13 zemí a byl nově koncipován, kdy kulturní 
část programu byla situována do areálu fotbalového stadionu a samotný šampionát se odehrával 
v přírodním amfiteátru na Výsluní a v nedalekých lesích na úpatí Slavkovského lesa. Březová na celý týden 
opět ožila, počet „obyvatel“ se znásobil, kdy jen přímých účastníků závodu a jejich doprovodu bylo více než 
500. Osvědčilo se zpřístupnění MFC, kterého účastníci permanentně využívali. Město Březová bylo 
mezinárodní jury hodnoceno jako jedno z nejlepších v rámci historie biketrialu jako takového. Mistrovstvím 
vždy žije celá obec, provádějí se úpravy prostranství apod. 
Březovský klub v roce 2011 reprezentovali čtyři jezdci, nejlepších výsledků dosahoval Richard Lochmann, 
který se zúčastnil jako člen reprezentace přímo seriálu Mistrovství světa. Celkově se umístil na 1. místě 
přeboru M ČR, 6. místo obsadil v rámci Mistrovství Evropy v rámci Mistrovství světa skončil 11. 
Klub také v roce 2011 zorganizoval závod v trialu Březovské šlapačky.  
 
Březovský prak  
Klub Březovský prak pracoval na plné obrátky i v roce 2011 a neustále dokazoval, že střelci z Březové patří 
plným právem mezi republikovou elitu. Jasným důkazem jsou první dvě místa našich reprezentantů v rámci 
M ČR (mistrem ČR se stal Pavel Rozmuš a vicemistrem Jiří Provazník) a v celkovém pořadí je v první 
desítce střelců hned šest Březováků. V kategorii žen si výborně vede Mirka Pekuniaková, která je druhou 
nejlepší střelkyní republiky. Klub Březovský prak pořádal závěrečný závod seriálu M ČR v hale 
Multifunkčního centra a pro zájemce o střelbu z praku z řad veřejnosti připravil např. Vánoční prakiádu.  
 
Hokej 
Hokejový klub HC Březová 07 skončil v základní části krajské soutěže na třetím místě a stejnou příčku 
obsadil i po části play off. Družstvo v roce 2011 posílila bývalá první pětka týmu HC Trstěnice. V kanadském 
bodování byl nejlepším hráčem Ilja Bubenščikov. Činnost družstva podporovala březovská radnice formou 
úhrady pronájmu ledové plochy zimního stadionu v Sokolově.  
 
Malá kopaná 
Oddíl malé kopané Flamengo v sezóně 2010/2011 hrál dvě soutěže. Flamengo Březová B hrálo okresní 
přebor, kde skončilo na 12. místě s 23 body a skóre 99:144. Flamengo Březová A hrálo krajský přebor, ve 
kterém vybojovalo 5. místo s 29 body při skóre 36:33. Nejlepším střelcem týmu byl Jan Machálek. Oddíl 
sdružoval celkem 25 hráčů. Na 25. červen opět družstvo připravilo turnaj O pohár starosty města Březová 
na hřišti FK Olympie. Zúčastnilo se 20 týmů a vítězem turnaje se stal tým Club Březová, který tak obhájil 
loňské vítězství. 17. - 18. prosince uspořádal klub v hale ISŠTE také tradiční zimní Turnaj o pohár starosty 
města Březová.  
Rafani Rudolec hráli v roce 2001 II. třídu. Po jarní části skončili na 10. místě tabulky, po podzimní části byli 
na průběžném 13. místě. 
 
Březovský bike   
V roce 2011 pokračoval růst počtu startů závodníků TBB, kdy dokonce dokázal menší počet závodníků 
zvednout počet startů na hodnotu 265. Závodníci se jako již tradičně zaměřili na účast jak v republikových 
soutěžích, tak v soutěžích regionálních. Jednalo se především o seriály Českého poháru horských kol a 
Českého poháru v silniční cyklistice. Z regionálních soutěží byli potom závodníci TBB hojně vidět v 
závodech horských kol Poháru Karlovarského svazu cyklistiky, Chebském poháru a Becker Cupu. Silničáři 
se zúčastňovali závodů v rámci Severočeské amatérské ligy a Šumavské amatérské ligy. 
Sezónu lze pozitivně hodnotit rovněž z hlediska dosažených výsledků. Počet umístění na stupních vítězů 
se zastavil na číslu 158. Václav Viktorin obsadil celkové 13. místo v Českém poháru juniorů v silniční 
cyklistice, Pavel Kodl ml. skončil na celkovém 6. místě v Českém poháru horských kol. Karolina Poláková, 
Petra Janusová, Tomáš Benc a Jiří Toms zvítězili v celkovém hodnocení Poháru Karlovarského svazu 
cyklistiky, Petra Janusová a Jiří Toms zvítězili v celkovém hodnocení Chebského poháru, Karolína 
Poláková vyhrála Becker cup v kategorii nejmladších i mladších žákyň. Jednoznačně nejhodnotnějším 
výsledkem potom bylo vítězství Václava Viktorina v závodě ČP juniorů ve Zbraslavi. 
Dík za výkonnostní růst naší mládeže patří trenérovi Janu Vokáčovi, který organizoval pro mládežnický tým 



pravidelné tréninky a tři krátká soustředění na dráze v Motole. Do povědomí cyklistické veřejnosti se TBB 
zapsal pořádáním cyklistického etapového závodu horských kol „Březovský etapák“ ve dnech 11. a 12. 
června, který byl součástí Poháru Karlovarského svazu cyklistiky a kterého se zúčastnilo celkem 70 
závodníků.  
 
Běžecké stopy 
Vzhledem k charakteru počasí byly běžecké stopy v roce 2011 v provozu jen necelé dva měsíce. Trasy jsou 
udržovány hlavně brigádnickou činnosti pana Václava Sladkého, který zajišťuje provoz stop v okolí 
Kamenice, Lobzů a Rovné.  
 
Benčpress - Fitness Březová:  
V roce 2011 působilo v březovském  Fitnes klubu Olympie 30 stálých členů. Někteří z nich se v průběhu 
roku zúčastnili soutěží v benč presu. Dne 9. 7. se konala Velká cena Kaceřova, kde v kategorii do 100 kg 
vybojoval Petr Smitka výkonem 200 kg druhé místo, Jiří Krytinář výkonem 175 druhé místo v kategorii do 
90 kg a Karel Kopal výkonem 155 kg vyhrál kategorii do 75 kg. 28. října zorganizovali členové fitness klubu 
v sále MFC soutěž Březovský silák. Petr Smitka zde vybojoval 1. místo výkonem 195 kg, Jiří Krytinář získal 
3. místo výkonem 170 kg a Karel Kopal vyhrál kategorii do 75 kg výkonem 160 kg. Karel Kopal se v roce 
2011 také zúčastnil prosincové soutěže v Sokolově, kde vyhrál svoji váhovou kategorii výkonem 165 kg. 
Klub pořídili v roce 2011 několik nových posilovacích strojů v celkové ceně 19.987,-Kč a to za podpory 
města Březová 
 
Kultura a sport v integrovaných obcích  
Místní patrioti z integrovaných vsí si s podporou březovské radnice pořádali své sportovní, kulturní a 
společenské akce, jako např. stavění a kácení máje či různé sportovní turnaje. Aktivní byl rudolecký „Asor“, 
neboli Asociace svobodných občanů Rudolce, který uspořádal např. nohejbalový turnaj O rudolecký sud, 
akci pro děti Loučení s prázdninami a hlavně velmi úspěšný novinkový hudební country-folk festival 
Rudolecký kotlík (4. června). V Lobzech si dne 27. listopadu za účasti celé řady hostů z širokého okolí 
uspořádali již 3. Advent. Zástupci Rudolce se také zúčastnili dne 21. května Setkání Rudolců v Rudolci u 
Žďáru nad Sázavou.  
 
Hostinec a Kostel v K. Bříze 
Hostinec v Kostelní Bříze byl počátkem roku 2011 po rekonstrukci otevřen a nyní nabízí návštěvníkům 
pestrou nabídku jídel z tradiční české kuchyně.  
Dále pokračovaly také práce na opravě kostela sv. Petra a Pavla a jeho majitel - Nadace pro děti - zde již 
uspořádala několik pěkných koncertů. 
 

Sbor dobrovolných hasičů 
 
Celkem měl v roce 2011 náš SDH 75 členů včetně malých hasičů. Jednotka SDH se i v roce 2011 
organizačně podílela na pořádání celé řady společenských, kulturních i sportovních akcí v Březové či 
přidružených vsích, některé akce sama pořádala. 
Zásahová jednotka zasahovala u 57 událostí, a to všeho druhu - požárů, dopravních nehod, úniku 
nebezpečných kapalin, vyhledání osob či povodní. Nejzajímavějším zásahem v roce 2011 byla lednová 
povodeň na řece Ohři. Všichni členové jednotky strávili celý víkend při ochraně části Sokolova. 
V budově hasičské zbrojnice byla provedena oprava podlah v garážích a rekonstrukce sociálního zařízení 
včetně kuchyně. 
Družstva mladých hasičů našeho SDH se opět zúčastnila Karlovarské ligy mladých hasičů. Mladší družstvo 
se umístilo na 2. místě, starší na místě 6. Družstva mladých hasičů vedou Tomáš Katzer a Rudolf Váňa. 
 

Zájmová a spolková činnost 
 
Svaz chovatelů Kostelní Bříza 
opět zrealizoval krajskou výstavu mláďat králíků, a to v termínu 23. července. 
 
ZO kynologů 
V Březové i nadále působí vloni založená základní organizace kynologů, která sdružuje aktivní pejskaře. 
Členové ZO reprezentují Březovou na různých soutěžích. 
 
 



Babycentrum, 
aktivně působilo nadále v bývalé budově 1. stupně ZŠ a připravilo pro maminky s dětmi i celou řadu akcí, 
mezi které patřily např. Pohádková cesta, Cesta za světluškami či Zájezd do zábavného parku. Uspořádáno 
bylo také několik burz dětského oblečení. 
 
Rybářský kroužek 
Rybářský kroužek i nadále vede p. Hanuš Škubal. V roce 2011 navštěvovalo rybářský kroužek celkem 7 
stálých členů (5 chlapců a 2 dívky), začátkem nového školního roku se do kroužku přihlásilo 6 nových dětí, 
proto byla otevřena ještě jedna třída začínajících rybářů. Výuka probíhala v zimních měsících v klubovně v 
bývalém internátu Březová. Praktická část, tedy vlastní rybolov, se konala na vodních plochách 
Karlovarského kraje (ÚN Březová, ÚN Skalka, řeka Ohře). Bývalá ČOV pod Drahotínem, kde výuka 
probíhala v minulých letech, je v současné době nepoužitelná. 
V březnu složil jeden žák zkoušky odbornosti a stal se tak platným členem ČRS. Jedna žákyně (Alena 
Škubalová) reprezentovala západočeský kraj na republikových závodech v Týně nad Vltavou, Hradci 
Králové a v Pardubicích a na MČR. V září pak byla zařazena do reprezentačního týmu ČR. 
Výsledky soutěží: Krajský přebor mládeže v plavané - 2. a 3. místo, Krajský přebor mládeže ve feederu - 3. 
místo, Plzeňský plaváček - 4. a 5. místo. 
Účast na republikových závodech vynesla 14. místo v kategorii U14, 6. místo v závodech MČR a celkově 
150. pozici v žebříčku LRU plavaná, ve kterém je celkem 320 závodníků z celé ČR. 
 

Výstavba a investice 
 
Bytová výstavba: 
V roce 2011 byla zahájena rozsáhlá akce Zateplení domu čp. 131-135 (západní strana náměstí). V rámci 
akce bude objekt zateplen, bude provedena hydroizolace a oprava střechy. Celkové náklady akce jsou 8,2 
mil. Kč, v roce 2011 byly proinvestovány 2 mil. Kč, z dotačního programu Zelená úsporám by město mělo 
obdržet v roce 2012 přislíbenou dotaci na zateplení ve výši 2,5 mil. Kč. 
  
Nebytové domy: 
Počátkem roku 2011 byla dokončena půdní vestavba MŠ 2, v roce 2011 stála stavba 3,3 mil. Kč.  
V Rudolci byla zbudována nákladem 2,8 mil. Kč tzv. Hospodářská budova Rudolec. Na akci město obdrží 
z rozpočtu MAS Sokolovsko dotaci 1,8 mil. Kč. 
Projektová příprava akce Multifunkční centrum Březová - II. etapa stála městskou pokladnu v roce 2011 1,4 
mil. Kč, i zde očekává město dotaci, která by měla pokrýt převážnou část ceny projektu.  
 
Ostatní stavby: 
Parkoviště u čp. 83-84 (918 tis. Kč), Hřbitov Březová - pokračování (1,5 mil. Kč), Projektová dokumentace - 
Zasíťování lokality pro RD Drahotín (144 tis. Kč), Zahradní domek na zahradě MŠ 1 (74 tis. Kč), Projektová 
dokumentace - prodloužení chodníků Černý Mlýn (42 tis. Kč) 
 
Technika: 
Sněhová radlice, závěsný posyp - 115 tis. Kč, Zřízení kamerového bodu MP Sokolov - 160 tis. Kč 
 
Ostatní: 
Za podpory nadace ČEZ byl zrealizován park u Domu s pečovatelskou službou a provedena revitalizace 
tzv. Třešňovky. Za dotační podpory MMR ČR bylo vystavěno dětské hřiště na zahradě MŠ 2, malé hřiště 
bylo vystavěno také v Kamenici naproti restauraci. V budově kina byla zahájena postupná výměna oken. 
Převážně svépomocí byla zahájena revitalizace tzv. Rudolecké rokle. 
 

Bydlení, doprava a služby 
 
Bydlení, bytová výstavba 
Radnice pokračovala v projektové přípravě pro výstavbu rodinných domů na Výsluní a pod Drahotínem a 
zahájeno bylo zateplení domu čp. 131-135. Vzhledem k zájmu nájemníků o odkup bytů na náměstí byla 
novelizována vyhláška města o prodeji domů a bytů do soukromého vlastnictví. S prodejem bytů na 
náměstí však zastupitelé nesouhlasili. 
Soukromý investor odkoupil od města areál bývalé MŠ Drahotín se záměrem zbudovat zde obytnou zónu. 
Koncem roku 2011 již byla bývalá budova MŠ zdemolována. 
 
 



Doprava 
Byla zavedena tzv. nákupní linka MHD č. 7, zajíždějící do Sokolova přes sídliště Michal, pomocí které se 
lze dostat do všech nákupních center a supermarketů v Sokolově. 
Pod Březovou byla zprovozněna zastávka „U lesoparku“, kterou obsluhuje linka Aš - Karlovy Vary - Praha. 
Občané tak mají možnost nástupu na spoj do Prahy přímo z Březové. 
Naopak byl dopravcem zrušen odpolední pár spojů linky ze Sokolova na Kamenici. 
V rámci tzv. náhrad v souvislosti s výstavbou rychlostní silnice R6 byly kompletně zrekonstruovány některé 
komunikace na Březové - zejména ulice Hlavní a Nám. Míru. 
 
Výstavba rychlostní silnice 
Úsek do Sokolova a Karlových Varů byl již zprovozněn obousměrně, avšak prozatím místy s omezením na 
jeden jízdní pruh. 
 
Služba Městské policie Sokolov 
Na základě tzv. veřejnoprávní smlouvy vykonává od 1. dubna u nás v Březové funkci městského policisty 
strážník MP Sokolov Petr Krágl. MP Sokolov zorganizovala ve spolupráci s radnicí besedy pro děti či 
seniory, našim seniorům byly zdarma nabídnuty tzv. preventivní bezpečnostní balíčky a v Březové, Kostelní 
Bříze, Kamenici a Rudolci byly nainstalovány tzv. schránky důvěry.  
 
Další služby 
V prostorech sálu MFC měli občané nově možnost docházet na cvičení Zumba pořádané provozovateli 
Spinningcentra, od října byla otevřena posilovna pro ženy v čp. 155.  
Březovské děti měly opět možnost zúčastnit se letních táborů, jejichž pořádání radnice finančně podporuje. 
Jedná se o letní tábor Kořen, LT pionýrů na Bystřině a LT mladých hasičů.  
 
Očkování  
Pro naše pejskaře zorganizovala opět radnice na 8. října návštěvu veterináře, který na Březové a 
v integrovaných vsích očkoval zájemcům psy proti vzteklině.  
 

Hospodaření 
 
Plnění rozpočtu        v mil. Kč 
    SR  UR  Skutečnost Rozdíl      
Příjmy    70,380  82,964  86,257  + 4,643 
- daňové   55,452  54,427  55,641  + 1,214 
- nedaňové   12,750  17,362  19,316  + 1,954 
- kapitálové     0,650    5,865    5,990  + 0,124 
- přijaté dotace      1,528    5,309    5,309  + 1,351 
 
Výdaje    79,812  84,772  72,105  - 11,316 
- běžné    68,042  68,868  58,180   - 9,337 
- kapitálové   11,770  15,905  13,925   - 1,979 
 
Saldo příjmů a výdajů - 9,432  - 1,808  14,152   
 
Rozpočet pro rok 2011 tedy původně sestaven jako schodkový, kdy se počítalo se zapojením našetřených 
prostředků z předchozích let. Po postupném načerpání dotací a zapojení dalších příjmů do rozpočtu (prodej 
areálu MŠ Drahotín apod.) bylo provedeno několik mimořádných splátek úvěrů. Postupnými úpravami 
rozpočtu byl snížen původní schodek rozpočtu na 1,8 mil. Kč. Splatit se postupně v plné výši podařilo úvěry 
č. 3 a 4 (účelově byly určeny na předfinancování některých dotačních akcí, půdní vestavbu MŠ 2 a také na 
vybavení multifunkčního centra). Ve skutečnosti však došlo k vyššímu plnění celkových příjmů oproti 
rozpočtu o 4,6 mil. Kč a k nedočerpání výdajů o 11,3 mil. Kč. Výsledkem hospodaření tedy nakonec nebyl 
schodek, ale přebytek ve výši 14,1 mil. Kč.  
 
Úvěry a jejich splácení:      v mil. Kč 
      1. 1. 2011  31. 12. 2011  
Úvěr - Zateplení základní školy   11,511   10,510 
Úvěr - Multifunkční centrum Březová    3,200     2,999 



Úvěr - Vybavení MFC + 2x předfinancování    6,957      0,000 
Úvěr - Půdní vestavba MŠ 2      2,996               0,000 
Úvěr - Pořízení osobního vozu Peugeot    0,131    0,000   
 
   
Kapitálová účast v obchodních společnostech: 
Sok. vodárenská s.r.o. (účetní hodnota)                  23,106 mil. Kč  
Služby města Březová, s.r.o.                        200 tis. Kč (100 %) 
 
Hospodářská činnost 
Město v roce 2011 provozovalo hospodářskou činnost - Bowlingcentrum. Hospodářský výsledek v roce 
2011 je - 46.758,40 Kč, oproti roku 2010 je tedy hospodářským výsledkem ztráta a v průběhu roku bylo 
třeba hospodářskou činnost zadotovat z rozpočtu města. V roce 2011 již zřejmě opadl prvotní „boom“, 
projevující se zejména v prvních měsících provozu bowlingcentra v roce 2010, svou roli možná sehrává 
obecně menší ochota občanů utrácet za zábavu v době ekonomické recese. V roce 2011 a počátkem roku 
2012 již byla přijata opatření, kterými se pokusíme dosáhnout alespoň vyrovnaného hospodaření (úprava 
nájemného za bar, ceny za herní prvky).  
Přijaté dotace  
 
Investiční dotace: 
Využití fenoménu zaniklých vsí (RR Severozápad)  1.710,48 tis. Kč 
Hřiště u MŠ 2 (MMR)          395,83 tis. Kč 
Náves K. Bříza (SZIF)         716,44 tis. Kč 
Projekt k zateplení čp. 131-140 (SFŽP - Zelená úsporám       75,00 tis. Kč 
 
Neinvestiční dotace: 
- ze státního rozpočtu: 
na výkon státní správy a školství     1.112,70 tis. Kč  
a veřejně prospěšné práce        194,88 tis. Kč 
na sčítání lidu            14,72 tis. Kč 
- z krajského rozpočtu: 
Zajištění akceschopnosti SDH        103,47 tis. Kč 
Kulturní akce (Porta 2011, Březovský lístek 2011)       20,00 tis. Kč 
Směrové ukazatele ve městě Březová         10,00 tis. Kč 
Údržba běžeckých stop           14,34 tis. Kč 
- od obcí: 
Podíl na nákladech ZŠ za dojíždějící žáky        91,93 tis. Kč 
Zajištění požární ochrany (Dolní Rychnov, Těšovice, Rovná)    175,00 tis. Kč  
 
Dary: 
Nadace ČEZ - Park u DPS        220,00 tis. Kč  
Karlovarský kraj - za umístění v soutěži Vesnice desetiletí      20,00 tis. Kč 
firma Geosan - rozvoj infrastruktury v integrovaných obcích      20,00 tis. Kč 
 

Školství 
 
Základní škola  
Ředitelkou školy byla nadále p. Milena Halčinská, zástupkyní p. Danuše Humlová. Ve školním roce 2010/11 
navštěvovalo školu 180 žáků. Na 1. stupni bylo 5 tříd se 105 žáky, na 2. stupni 4 třídy se 75 žáky. Do 1. 
třídy bylo v září zařazeno 17 žáků, povinnou školní docházku ukončilo 23 žáků. Z toho bylo 15 žáků z 9. 
třídy, 4 žáci z 8. třídy a 4 žáci ze 7. třídy. Do primy osmiletého gymnázia odešel 1 žák z 5. ročníku. Z 
vycházejících žáků bylo přijato do středních škol 11 a 8 do středních odborných učilišť. Zbývající 4 žáci 
nebyli přijati, protože nepodali přihlášku. 
Ze spádových obcí na školu dojíždělo celkem 40 žáků. Ve školní družině pracovalo 1 oddělení, docházel 31 
žák. Při škole pracovaly kroužky knihovnický, rybářský a sportovní gymnastiky. 
Žáci se připravovali a účastnili pod vedením svých pedagogů vědomostních a sportovních soutěží a 
olympiád. Úspěšní řešitelé školních kol postoupili do kol okresních a krajských. Ve volejbale se chlapci 2. 
stupně umístili na předních místech. Žáci 1. stupně získali ocenění za reprezentaci školy v dopravní soutěži 
okresního a krajského kola. V mezinárodní výtvarné soutěži obdrželi žáci školy čestné uznání. V okresním 



kole soutěže konverzace v anglickém jazyce dosáhl žák naší školy nejvyšší příčky, zvítězil ve své kategorii. 
Naše gymnastky dosahovaly opět pěkných výsledků a ve všech soutěžích již tradičně obsazovaly všechna 
přední místa. 
Kulturní představení, besedy a přednášky absolvovali žáci v Domě kultury na Březové, v kině Alfa v 
Sokolově, v prostorách škol, v Karlovarském hudebním divadle a jinde. Zúčastnili se také řady exkurzí, 
např. do firmy Vishay, RESUR v Otovicích, navštívili biofarmu Kozodoj u Staré Role.  
Škola zahájila cyklus, ve kterém bude představovat úspěšné absolventy naší školy, kteří se stali známými v 
různých oborech a činnostech. 
O práci školy byli rodiče a veřejnost pravidelně informováni prostřednictvím Březovského zpravodaje a 
webových stránek školy. 
Během školního roku se uskutečnilo několik projektů. „Týden zdraví“ posílil zdravotní návyky a poznatky o 
zdravém životním stylu, naučil chránit zdraví své i spolužáků. „Den Země“ škola v dubnu oslavila netradičně 
- soutěží. „Chci vědět, kde žiji“, což byl celoroční projekt, ve kterém měli žáci co nejlépe poznat město a 
region, kde žijí. Zapojeni byli všichni žáci, motivací pro aktivní práci byl příslib odměny v podobě zájezdu po 
krásách našeho regionu. 
ČŠI - Karlovarský inspektorát provedl monitoring využívání projektů v základních školách. Během dubna a 
května proběhla veřejnosprávní kontrola vývoje nákladů na energie. Nebyly shledány žádné nedostatky. V 
červnu 2011 se uskutečnila kontrola ve školní jídelně. Ani zde nebyly shledány závady a drobná doporučení 
byla respektována. 
 
MŠ1 
Ředitelkou školy byla Jitka Hornerová. V MŠ bylo zapsáno 55 dětí. V červnu 2011 skončila pracovnice 
provozu p. Helena Michalíčková a v září 2011 nastoupila na uvolněné místo p. Zuzana Šoltészová. 
Mateřská škola pracuje podle Školního vzdělávacího programu „Jedna, dva, tři, čtyři, pět, objevíme celý 
svět…“ Nabízí dětem různé činnosti a využívá nabídek dalších subjektů v rámci vzdělávání.  Děti pravidelně 
navštěvují tělocvičnu v ZŠ či saunu v místním Relax-centru. V tomto roce byla za pomoci Nadace Veolia 
vybudována minitělocvična, která podporuje pohybové dovednosti dětí.  Byla upořádána Zahradní slavnost 
ke Dni dětí, které se zúčastnily děti z celého města. Na Školní slavnosti v Multifunkčním centru v Březové 
děti předvedly program pro rodiče a rozloučily se s kamarády, kteří byli pasováni na školáky. Mateřská 
škola uspořádala školu v přírodě v Mariánské u Jáchymova, které se zúčastnilo 20 dětí.  Během prázdnin 
byly vymalovány některé prostory MŠ. Na školní zahradě byl postaven dřevěný domek, sloužící k úschově 
hraček. Třída předškoláků byla vybavena novým nábytkem. 
Během podzimních měsíců se mateřská škola zapojila do projektu Techmánie, kdy postupně navštívila 
několik zajímavých míst - Technické muzeum v Sokolově, Hvězdárnu v Karlových Varech a továrnu na 
hračky Playmobil. Děti zavítaly na třídící linku v Černošíně a v rámci ekologických aktivit využívaly 
odpadový materiál k výtvarným činnostem. V rámci ekologických aktivit byly webové stránky mateřské školy 
oceněny firmou Ekokom a dostaly se mezi tři nejlepší v kraji. 
 
MŠ2 
Ředitelkou školy byla nadále p. Danuše Vaňková. V roce 2011 bylo v MŠ zapsáno 55 dětí. 1. března 2011 
byla otevřena 3. třída, která vznikla přestavbou půdních prostor. Do této třídy bylo přijato 17 nových dětí. 
Celková kapacita MŠ se tím zvýšila na 79 míst. Do školky nastoupily dvě nové učitelky, p. Gabriela 
Sachrová a na zástup p. Helena Vetchá, kterou v září vystřídala po mateřské dovolené p. Veronika 
Rajhelová. Školní vzdělávací program plnil úkoly motivované tématem roku „Hrajeme si všichni spolu“ a 
zaměřoval se na vytváření kladných vztahů mezi dětmi, ale i mezi dětmi a dospělými. Věnoval se také 
ekologické výchově a vytváření vztahu k přírodě a životnímu prostředí.  
I v tomto roce nabízela MŠ rodičům aktivity pro děti nad rámec výchovně vzdělávacího procesu, jako 
například hru na zobcovou flétnu, seznamování se základy německého jazyka a základy plavání, starší děti 
se seznamovaly s počítačem a pokračovaly v návštěvách sauny. Jako nadstandartní aktivitu pořádala MŠ 
kurs pro předškolní děti s rodiči, a to ve spolupráci s Pedagogicko-psychologickou poradnou. Zde si rodiče 
ověřovali schopnosti dětí potřebné k úspěšnému nástupu do 1. třídy a učili se s dětmi každodenně 
pracovat. Mateřská škola uspořádala celou řadu akcí pro rodiče a děti, jako např. Mikulášskou nadílku, 
Vánoční besídku, Veselé odpoledne se zajíčkem, Svátek matek, MDD, Školu v přírodě, Rozloučení se 
školáky a školním rokem, děti se zúčastnily festivalu Pohádková zahrádka ve Františkových Lázních, 
navštívily ekologickou farmu Kozodoj. Probíhala spolupráce s firmou Ekokom a také s Policií ČR, jejíž 
příslušnice docházely na besedy do MŠ a děti též shlédly výcvik služebních psů. Spolupráce s místními 
hasiči je již tradicí a i v tomto roce pokračovala. 
O přilehlou zahradu se staral zahradník p. Jaromír Hruška, který též prováděl menší opravy v MŠ. V rámci 
spolupráce s městem se podařilo získat dotaci na vybavení zahrady, kde vzniklo dětské hřiště s novým 
altánem. Opraveny byly též venkovní schody a oplocení s velkou bránou. 



 
Statistické údaje o Březové a jejích obyvatelích 

 
V roce 2011 se v Březové přihlásilo k trvalému pobytu 66 občanů, 65 osob se odhlásilo, narodilo se 24 dětí 
a 32 obyvatel zemřelo. Uzavřeno bylo 9 manželství. Počet obyvatel k 1. 1. 2011 byl 2765, k 31. 12. 2011 
2.758. 
 

Počasí 
 
Nový rok začal denními teplotami kolem 0 oC a počasím se sněhovými přeháňkami. Následovalo ochlazení 
a mrazivé počasí s teplotami -6 až -4 oC, ale 6. leden přinesl zásadní změnu. V noci jsme sice zaznamenali 
mráz -10 oC, ráno bylo -8 oC, v poledne -5 oC, v 17 hod. -2 oC a ve 22 hod. již + 3 oC. Sněžení tak přešlo v 
déšť a tvořila se nebezpečná ledovka a náledí. 7. ledna již byla noční teplota kolem + 4 a začala obleva. 
Teploty postupně vyrostly až k 6 oC, 13. leden přinesl déšť a při současné oblevě a odtávání obrovského 
množství sněhu z minulého roku jsme na řece Ohři zaznamenali 14. ledna 3. stupeň povodňové aktivity. 15. 
ledna vystoupaly teploty dokonce až k 9 oC, pak se snížily k hodnotám kolem 0 oC a počasí bylo spíše 
oblačné či zatažené. 23. ledna zaznamenáváme mrazivou noc s -9 oC, 24. ledna pak sněžení, 25. dokonce 
nových 10 cm sněhu, do konce ledna pak panovaly teploty od -9 do 0 oC. Počátek února přinesl opět 
oteplení, při 8 oC byla již 5. února sněhová pokrývka v podstatě pryč. Až 13. únor přinesl opět cca 3 cm 
sněhu a teploty kolem 0 oC., ale od 21. února přišly opět celodenní mrazy s teplotami od -9 do -4 oC, 23. 
února zaznamenáváme dokonce -14 oC v noci a -3 oC ve dne při jasném počasí. Již 25. února přichází 
oteplení - ve dne až 3 oC, převládá zataženo, další oteplení přichází 9. března, kdy se teploty šplhaly k 8 
oC, 13. již k 12 a 15. března k 15 oC, takže byl při jasné obloze velmi pěkný jarní den. Následuje několik 
deštivých dnů s ochlazením k 5 oC, avšak kalendářní jaro nastupuje naprosto přesně - 21. března je skoro 
jasno a teploty kolem 12 oC, hezké počasí trvá a 24. března jsme již naměřili 17 oC. Následuje zatažené 
počasí s přeháňkami a ochlazením k 10 oC, pak se opět postupně otepluje a první dubnový víkend již 
přináší slunečné počasí a až 22 oC. Následuje polojasný týden při 13 - 17 oC, od 12. dubna je pak deštivo a 
chladno (8 - 11 oC a vítr). Od 18. dubna nastupuje opět hezké počasí se 17, postupně až 22 oC. Závěr 
dubna je pak deštivý a teploty jen 15 - 18 oC. Na 1. máj bylo polojasno, ale 3. května v poledne 
zaznamenáváme jen 3 oC, ve vyšších polohách sněžení a také ranní mrazíky. Od 6. května se ale vyjasnilo 
a víkend 6. - 8. května již je slunečný s teplotami kolem 20 oC. Následuje další oteplení, až k 24 oC, pak 
naopak přechodné ochlazení, od 16. ale opět sledujeme růst teplot a hezké počasí, kdy 18. květnový den 
bylo až 27 oC. Víkend 20. - 22. května přinesl slabé bouřky, pak zavládlo polojasné počasí jen výjimečně s 
přeháňkami. Přelom května a června je zatažený a občas deštivý, ale teplý - až 28 oC. Ochlazení přišlo 9. 
června, od 13. je pak spíše oblačno s přeháňkami, 19. a 20. června je pak výrazně větrno a změna v 
charakteru počasí přichází 27. června. Nastupují letní dny s teplotami až 27 oC, 30. červen však přinesl 
déšť a jen 18 oC. Červenec pak začal nevlídně - denní teploty byly jen kolem 15 oC a bylo spíše deštivo, 
občas se teploty přiblížily k 20 oC. Občas přišel i velmi vydatný déšť, například 3. července celý den, 17. 
večer či 20. července opět celý den. Počasí se přece jen trochu zlepšilo až v srpnu. 2. bylo po ranní mlze 
26 oC, ale 8. už zase jen 18 oC, vítr a občasné přeháňky. Hezky bylo ještě 17. - 28 oC, ovšem 19. ráno 
zaznamenáváme bouřku, ale alespoň trochu oteplení a hezký je ještě samotný závěr prázdnin - od 22. 
srpna je skoro jasno a teploty okolo 30 oC. 24. srpnový den je ráno bouřka, další přichází v noci, a 27. srpna 
se ochlazuje k 19 oC. 30. srpna je dokonce jen 15 oC. Září začalo hezky, oteplilo se k 22 až 28 oC, 4. ale 
opět přišla bouřka a vydatný déšť s následným ochlazením a deštivým počasím. Víkend 10. a 11. byl opět 
slunečný s teplotami až 27 oC. Zakončen byl ale bouřkou, následuje zatažené počasí a ochlazení. 18. září 
pršelo celý den a pak následovalo období oblačné až polojasné s teplotami v rozmezí 17 - 20 oC. Oteplilo 
se ještě 26. září, teploty postupně vystoupaly na 20 - 25 oC, můžeme tak hovořit o letošním babím létě - 
dokonce místy padají teplotní rekordy. Změna přichází 6. října. Pršelo a teploty klesly na 18 oC, 7. října již 
na horách sněží a v nížinách máme jen 12, později dokonce jen 10 oC a převládá počasí s občasnými 
přeháňkami. Slunečno pak bylo od 14. do 17. října, ale teploty již jen kolem 10 oC a nastupují ranní 
mrazíky. Později bylo zataženo až oblačno a od 22. října již jsou zde podzimní inverze. 26. pak zapršelo při 
15 oC, poté následují další inverzní dny s mlhami a občasným vyjasněním - v tom případě se teploty ještě 
vyhouply k 13, jinak je jen 5 až 8 oC. Obdobně bylo počátkem listopadu, ale postupně klesají teploty k 6 oC, 
21. jsou již jen 4 oC, a 24. jen kolem 0 oC. Zaznamenali jsme tak více než měsíc dlouhé období počasí 
s převážně inverzním charakterem a beze srážek. Závěr listopadu přinesl několik jasných dní s teplotami 
kolem 5, výjimečně 7 oC. Po dlouhém suchu přišel déšť 3. prosince, maximální teploty jsou v tom období 
kolem 4 oC, v noci těsně nad 0. 16. prosince je zde již vydatný déšť se sněhem a teploty jen těsně nad 
nulou. 18. prosince již máme cca 2 cm sněhu, teploty od té doby kolísají kolem 0 oC, občas sněží nebo 
padá sníh s deštěm. Zaznamenáváme také tradiční vánoční oteplení (teploty kolem 4 oC), 30. prosince pro 
změnu nasněžilo až 5 cm, ale silvestr přinesl opět déšť a až 7 oC, přičemž o silvestrovské noci ani nemrzlo.  



 
Závěr 

 
I v roce 2011 Březová a přidružené vsi žily pestrým kulturně společenským a sportovním životem. Také v 
nové hale Multifunkčního centra se odehrávala řada tradičních i nových sportovních a kulturních aktivit, 
naopak z hlediska investic byl rok 2011 spíše poněkud útlumový, město se soustředilo téměř výhradně na 
akce podpořené dotacemi, na akce rozpracované a peníze také přednostně směřovalo na řádné a ve velké 
míře i na mimořádné splátky úvěrů. Podařilo se tak radikálně snížit úvěrové zatížení, vyvolané v minulých 
letech nutností spolufinancování a předfinancovávání velkých akcí podpořených dotacemi. Počátkem roku 
byla dokončena finančně poměrně náročná půdní vestavba v MŠ 2, v druhé půlce roku se naopak rozjela 
akce Zateplení čp. 131-135, která je také poměrně finančně zatěžující. 
Nově zvolení zastupitelé i radní pracovali věcně a konstruktivně, občas se v jednáních dala zaznamenat 
určitá forma nového nazírání na projednávanou problematiku. Radnice každopádně začala úspěšně 
pracovat na plnění volebních priorit, které se mezi jednotlivými stranami zastoupenými v zastupitelstvu nijak 
zásadně neliší, takže je reálný předpoklad, že se jich v průběhu volebního období podaří valnou většinu 
naplnit, a lze říci, reálné výsledky práce zastupitelstva jsou vidět již nyní. Věřme, že budeme moci stejně 
pozitivně hodnotit i roky následující. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


